
Vevškim papirničarjem so se zelo
zožale možnosti za dobro gospodarjenje

V prvem letošajem trimesečju smo vevški papirnicarji dosegli
realno slab rezultat Načrtovali in pričakovali smo pravzaprav boljše-
ga, čeprav smo vedeli, da težave, s katerimi smo se spopadali, ne mo-
rejo prinesti kaj dobrega. Poslovali smo namreč v občutnem pomanj-
kanju deviz, ob padanjn tekoče likvidnosti in akumulativnosti, ob na-
glemporastu cen osnovnih surovin, ob nizkih prodajnih ceoah na tujih
tržišdh, ob več kot polovid proizvodnje za izvoz (kar je najbolj ogro-
zilo našo likvidnost in rentabilnost), ob visoki uvozni odvisnosti in ve-
liki devizni obveznosti do tujine ter ob prehodu na način poslovanja na
osnovah skupnega prihodka z dobaviteljema celuloze »Djuro Salaj«
Krško in »Matroz« Sremska Mitrovica. To so glavni razlogi, zaradi ka-
terib je prišlo ob trimesečju do slabega finančnega rezultata, do kri-
tične meje likvidnosti in akumulativnosti — čeprav je k temu pripo-
mogla še vrsta drugih manjših vzrokov.

Celotni prihodek Papirnice
Vevče je v letošnjem prvem
kvartalu za 8 % manjši od načr-
tovanega, v primerjavi z lanskim

obdobjem pa se je povečal za
23% in znaša 1.983.830,000
din. Primerjava z lanskim ena-
kim obdobjem sicer ni realna za-
radi prehoda na poslovanje na

osnovah skupnega prihodka, pri
čemer se vrednost kupljene celu-
loze na domačem trgu ne vklju-
čuje v stroške. Zato tudi element
porabljenih materialnih sredstev
ni primerljiv z lanskoletnim ob-
dobjem; le-ta so znašala v letoš-
njih prvih treh mesecih kar
1.521.172.000 din. Kljub temu,
da smo dosegli 4 % nižjo porabo
od načrtovane, je to velik porast
od lanskega leta in seveda eden
poglavitnih razlogov za slabši po-
slovni rezultat.

V strukturi celotnega pri-
hodka predstavlja dohodek le
borih 18 %; v primerjavi z lan-
skoletnim je padel za 48 %, od
planiranega pa je nižji za 29 %.
To je podatek, ki jasno pove,
kako zelo so se zožale naše mož-
nosti gospodarjenja.

Amortizacija po predpisani
stopnji predstavlja vrednost, ki v
primerjavi z realno izrabljenimi
osnovnimi sredstvi ne zagotavlja
ustrezne nadomestitve iztrošenih
osnovnih sredstev.

Pomembno obremenitev do-
hodka predstavljajo tudi obresti
od kreditov, ki še vedno narašča-
jo. Ta kategorija obveznosti iz
dohodka se je v vevški papirnici
poveča od lanskega obdobja za
99%.

Tudi v elementih čistega do-
hodka bistveno odstopamo od
planskih predvidevanj. To še po-
sebno velja za poslovni sklad, saj
smo ga oblikovali kar za 81 %
manj, kot smo predvidevali in
zaostaja za doseženim v lanskem
primerjalnem obdobju za 92 %.

Vse to nam je narekovalo ta-
kojšen program aktivnosti za sa-
nacijo akumulativnosti. Delavski
svet delovne organizacije je
sprejel predloge za poostreno
izvajanje sanacijskega režima, ki
bo, če ga bomo spoštovali, omo-
gočil boljše poslovanje. Kratko-
ročni, takojšnji ukrepi nam bodo
zagotovili boljši rezultat, dolgo-
ročni program sanacije pa traj-
nejšo varnost poslovanja. Krat-
koročni ukrepi se nanašajo na
večji izkoristek notranjh rezerv
in na spremembo poslovne poli-
tike, dolgoročni pa na odpravlja-
nje ozkih grl in realizacijo pred-
videnih investicij za večjo suro-
vinsko osamosvojitev in moder-
nizacijo proizvodnje. Program
aktivnosti za sanacijo akumula-
tivnosti Papirnice Vevče mora
postati v okviru slehernega de-
lovnega okolja vevških papirni-
čarjev osnovno vodilo za delo.
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